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„Acum 18 ani, Româ-
nia şi Bulgaria au făcut o 
alegere extrem de impor-
tantă în ceea ce priveş-
te securitatea şi apărarea. 
Am aderat împreună la 
Alianţa nord-atlantică, cea 
mai puternică şi cea mai 
eficientă alianţă militară 
din lume. Celor două gu-
verne li s-a părut atunci o 
alegere firească. (...) Nu şi 
opiniei publice i s-a părut 
atunci neapărat necesară 
această Alianţă. Acum, în-
să, Alianţa şi această ade-
rare la acest proiect co-

mun îşi arată valabilitatea 
şi oportunitatea”, a afir-
mat Vasile Dîncu, după în-
tâlnirea cu omologul bul-
gar, Dragomir Zakov, aflat 
în vizită la Bucureşti. 

Dîncu a subliniat fap-
tul că România şi Bulga-
ria sunt alături de poporul 
ucrainean. „Credem împre-
ună că agresiunea militară 
a Federaţiei Ruse nu poa-
te fi justificată, fiind ilega-
lă. Ea reprezintă un afront 
la adresa principiilor uma-
nităţii asumate prin carta 
ONU şi unde stă scris că 

popoarele, naţiunile sunt 
hotărâte să izbăvească ge-
neraţiile viitoare de flagelul 
războiului (...). Ucraina nu 
este singură, România es-
te alături de poporul ucrai-
nean şi face tot ce este 
posibil pentru a sprijini cu 
ajutoare forţele de apăra-
re defensive din Ucraina”, 
a adăugat Dîncu.

Vasile Dîncu a subli-
niat că, pentru România, 
„prioritatea este operaţio-
nalizarea Grupului de lup-

tă NATO, la fel ca şi pen-
tru Bulgaria”.

El l-a felicitat pe omo-
logul său pentru colabo-
rarea, alături de diplomaţi 
români, la „constituirea 
documentelor NATO, cele 
mai importante la dezba-
terile privind busola stra-
tegică (...) şi pentru vii-
torul concept strategic al 
 NATO”.
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România a fost 
recunoscută ca un 
partener de încredere 
deplină pentru Statele 
Unite ale Americii din 
punctul de vedere al 
protecţiei proprietăţii 
intelectuale, pentru prima 
dată în peste 25 de ani, 
informează un comunicat 
de presă al Executivului. 
Reprezentantul pentru 
Comerţ al Statelor Unite 
(United States Trade 
Representative - USTR), 
agenţia Guvernului SUA 
care se ocupă de relaţiile 
comerciale internaţionale, 
a publicat Raportul 
Special 301 pentru 2022, 
în care, pentru prima 
dată în peste 25 de ani, 
România este scoasă de 

pe „Lista de Atenţionare” 
(Watch List), fiind astfel 
recunoscut formal că ţara 
noastră are capacitatea 
de a depăşi limitele 
semnalate anterior în 
ce priveşte protejarea 
drepturilor de proprietate 
intelectuală.
USTR identifică, prin 
Raportul Special 301, 
ţările care nu asigură o 
protecţie adecvată şi 
eficientă a drepturilor de 
proprietate intelectuală 
şi/sau accesul corect şi 
echitabil pe piaţă pentru 
afacerile care se bazează 
pe protecţia proprietăţii 
intelectuale. Raportul se 
publică anual începând 
din 1989, arată sursa 
citată.

România, încredere deplină acordată de 
SUA cu privire la proprietatea intelectuală

Ludovic Orban, dezamăgit de Iohannis, vrea 
să candideze la președinție

Preşedintele partidului 
Forţa Dreptei, Ludovic 
Orban, a afirmat vineri, la 
Sibiu, că intenţionează să 
candideze la Preşedinţia 
României, dar şi că 
preşedintele Klaus 
Iohannis i-a produs cea 
mai mare dezamăgire 
dintre toţi cei alături de 
care a făcut politică. 
„Cu siguranţă. Dacă 
mă uit pe scena politică 
românească, îmi dau 
seama că e o afirmaţie 
de bun simţ, exprimarea 
unei intenţii de a candida 
la Preşedinţia României. 
Plus că, vă mai spun încă 
o dată, după ce te-ai 
fript cu ciorba, sufli şi în 
iaurt. Foarte greu aş mai 
putea să iau decizia să 
mai sprijin pe altcineva”, 
a spus Ludovic Orban, 
într-o conferinţă de 
presă.
Orban s-a declarat 
dezamăgit de 
preşedintele Klaus 
Iohannis. 

„Cea mai mare 
dezamăgire care mi-a 
provocat-o vreodată 
un om alături de care 
am făcut politică este 
dezamăgirea provocată 
de Klaus Werner 
Iohannis. Niciodată nu 
mi-aş fi imaginat că, 
sub masca de neamţ 
pe care şi-a pus-o, sub 
masca euro-atlantistă 
pe care şi-a pus-o, 
se poate ascunde un 
caracter atât de josnic. O 
lipsă de onestitate şi de 
empatie faţă de români 
şi atâta cinism şi lipsă 
de sensibilitate faţă de 
România, rareori mi-a 
fost dat să văd. (...) Eu 
mă consider responsabil 
pentru că am susţinut 
un astfel de politician”, a 
declarat Orban.
Ludovic Orban şi alţi 
parlamentari din Forţa 
Dreptei au luat parte 
vineri, la Sibiu, la lansarea 
grupului de iniţiativă 
teritorială a partidului.

Premierul Nicolae 
Ciucă a anunţat, 
vinerea trecută, că 
a convenit cu prim-
ministrul bulgar, Kiril 
Petkov, ca, până la 
finele săptămânii 
viitoare, să se 
constituie un task 
force cu specialişti 
din ambele ţări 
pentru realizarea 
unor programe de 
transport şi energie.

Premierul a spus că în 
luna septembrie ar putea 
avea loc o şedinţă comu-
nă de Guvern. 

„În legătură cu su-
biectele de pe agenda co-
mună, primul a fost cel 
legat de programele de 
transport. Am avut do-
uă obiective principale şi 
anume: un memorandum, 
semnat între România şi 
Bulgaria, în ceea ce pri-
veşte construirea unui al 

doilea pod între Giurgiu şi 
Ruse, pod care poate să 
beneficieze de fonduri eu-
ropene şi demararea pro-
iectului pentru dragarea 
Dunării. (...) Totodată, ţi-
nând cont că urmează ca 
pe partea bulgară a po-
dului de la Giurgiu - Ru-
se să se execute lucrări de 
mentenanţă, am convenit 
să deschidem un punct de 
trecere între Giurgiu şi Ru-
se, cu bacul. Chestiunea 
aceasta va ajuta şi va faci-
lita, practic, compensând 
restricţiile, limitările, care 
vor fi produse de lucrări-
le de mentenanţă”, a afir-
mat Ciucă, în conferinţa 
de presă comună cu pre-
mierul bulgar.

El a menţionat că par-
tea bulgară a venit cu o 
propunere de a analiza po-
sibilitatea construirii unui 
număr mai mare de poduri. 

„Pentru acest subiect, 
am convenit ca, până la 
finele săptămânii viitoare, 
să se constituie un task 

force, din care vor face 
parte specialişti de la Mi-
nisterul Transporturilor şi, 
totodată, pe măsură ce 
discuţiile au evoluat şi am 
constatat că sunt subiecte 
comune şi în ceea ce pri-
veşte energia am conve-
nit ca din acest task force 
să facă parte şi specialişti 
din cadrul ministerelor 
energiei din ambele ţări. 
Ca atare, există posibilita-
tea ca, pornind de la ac-
tualul context de securita-
te, pornind de la realita-
tea şi nevoile pe care ţă-
rile noastre pot să le aco-
pere în ceea ce priveşte 
sprijinul pe care îl putem 
acorda întregii regiuni, în 
mod deosebit Ucrainei, 
considerăm că este nevo-
ie ca, în perioada imediat 
următoare, să analizăm, 
în mod bilateral, tot ce-
ea ce poate să reprezinte 
efortul comun şi punerea 
laolaltă a capabilităţilor, a 
resurselor, astfel încât să 
găsim soluţii comune”, a 

adăugat Ciucă.

Acțiuni comune 
pentru aderarea la 
Schengen

Premierul Ciucă a mai 
afirmat că a convenit cu 
omologul său bulgar să ac-
ţioneze împreună pentru 
aderarea la spaţiul Schen-
gen. 

„Un subiect pe agen-
da discuţiilor l-a constitu-
it Mecanismul de Coope-
rare şi Verificare. Am con-
venit că împreună putem 
să continuăm discuţiile la 
nivelul Uniunii Europene 
şi, odată cu primirea ra-
portului din această vară, 
să putem să nu mai fim 
supuşi acestui mecanism 
şi, prin acest demers, de 
asemenea, am mers către 
ceea ce înseamnă obiecti-
vul comun al amândurora 
şi anume accederea, ac-
ceptarea în spaţiul Schen-
gen”, a mai spus Ciucă.

România și Bulgaria vor constitui un task 
force pe programe de transport și energie 

Aderarea la NATO a României și Bulgariei, 
o alegere importantă
Ministrul Apărării, Vasile Dîncu, a evidenţiat, vineri, 
„valabilitatea şi oportunitatea” aderării României 
şi Bulgariei la NATO în urmă cu 18 ani şi a reiterat 
solidaritatea României şi Bulgariei cu Ucraina.
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